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Rapport om anvendelse af støttebeløb til Landudvikling Slagelse for 2015 

 

Baggrund/resumé 

Den 2. februar 2015 bevilgede Landdistrikts-, Teknik- og Ejendomsudvalget i Slagelse Kommune 945.000 kr. 

årligt for perioden 2014-2020 til Landudvikling Slagelse. Midlerne skal gå til drift og aktiviteter i henhold til 

tilsagnsskrivelsen, og der skal aflægges en rapport ved årets udgang, der beskriver anvendelse af midlerne. 

Denne rapport beskriver, hvordan midlerne er anvendt samt generelle aktiviteter under Landudvikling 

Slagelse i 2015. Landudvikling Slagelse har ikke anvendt hele det kommunale tilskud for 2015 og ønsker 

derfor at overføre nogle af midlerne til aktiviteter til 2016. 

 

Landudvikling Slagelse i 2015 

Generelt for 2015 

Aktiviteterne i Landudvikling Slagelse (herefter LS) i 2015 har været præget af både lukning af den gamle 

programperiode, der afsluttes ved udgangen af 2015 og opstart af den nye programperiode, der går fra 

2014-2020. Der er blevet oprettet et nyt, nationalt LAG-sekretariat nu under Erhvervsstyrelsen 

hjemmehørende i Nykøbing Falster, som tager sig af behandling af alle kommende LAG-ansøgninger. Nye 

kriterier og procedurer for ansøgninger samt nye medarbejdere og nye måder at organisere sig på har 

været tidskrævende også for LS, men det forventes, at en øget professionalisering og bedre systematik vil 

forbedre ansøgningsvilkår og sagsbehandlingstider i det nationale LAG-sekretariat på sigt. 

Første halvår af 2015 

I første kvartal fik LS ny koordinator, Anne Mette Christiansen, og i marts flyttede LS fra Innova til 

Vækstfabrikken på Willemoesvej i samme hus som Erhvervscentret. De nye omgivelser giver en god 

dynamik i forhold til samarbejde med erhvervsliv og iværksættere. 

I februar blev LS’ udviklingsstrategi efter en længere proces godkendt af Ministeriet for By, Bolig og 

Landdistrikter, hvilket muliggjorde en reel opstart af den nye programperiode. 

LS har i første halvår arbejdet en del med afslutning af og afrapporteringer af projekter under den gamle 

programperiode til LAG-sekretariatet, dels for eksterne projekter, dels med LS’ egne projekter. Alle 

projekter behandles og afsluttes endeligt af LAG-sekretariatet ved udgangen af december 2015. 

LS har afsluttet sit projekt ”Borgerdreven Innovation” omkring udvikling af lokale handlingsplaner med 

færdiggørelses af en forskningsrapport og en stor konference i maj måned. Projektet har været udviklet og 

implementeret i tæt samspil med Slagelse Kommune. Formand Troels Brandt har været meget involveret i 

projektet. Projektets resultater og erfaringer søges nu implementeret andre steder. 

LS’ egne projekter, ”Fødevareruter i et oplevelsesperspektiv”, ”Fisk i nye rammer” og ”Fødevarer i 

lokalområdet” blev afsluttet med en større workshop for fødevareproducenter i februar med 100 

deltagere. I løbet af 2015 er de to sidstnævnte projekter overdraget til foreningen Fødevarer Lokalt, der 

skal stå for videreførelse af projekternes aktiviteter, herunder primært levering af lokale fødevarer til lokale 

forbrugere. Tidligere formand, Jørgen Damgaard, har været involveret i denne proces, og har i løbet af 2015 

fungeret som seniorkonsulent i LS. 
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Der har været i alt tre ansøgningsrunder for ansøgninger om LAG-midler i 2015 med første 

ansøgningsrunde i marts. I alt 7 projekter er støttet med LAG-midler. Se vedlagte liste over støttede 

projekter. 

Andet halvår af 2015 

I andet halvår af 2015 har LS haft mere tid til at arbejde fremadrettet med fokus på opbygning af nye 

samarbejdsrelationer, nye måder at arbejde på, udvikle og implementere udviklingsstrategien. Herunder 

ligger også grundige overvejelser om kvalificeret anvendelse af det kommunale tilskud for 2015.  

Det har bl.a. resulteret i, at LS i november har lanceret en KVIK-pulje, hvor man kan søge om op til 50.000 

kr. til udviklingsprojekter i landdistrikterne. Der er løbende frist, og ansøger kan forvente respons på 

ansøgningen inden for 14 dage, hvilket muliggør en smidigere sagsbehandling end for de sædvanlige LAG-

midler. Samtidig er det tanken, at der kan søges om midler til projekter, der fungerer som forprojekter til 

egentlige LAG-projekter, således at disse opkvalificeres, og at der kommer nye ansøgere af LAG-midler. 

 

Anvendelse af det kommunale tilskud for 2015 

LS har fået bevilget 945.000 kr. i kommunalt tilskud til drift og aktiviteter i 2015. Det supplerer EU-beløbet 

på 354.855 kr. til drift og 1.509.256 til projekter. Af de 945.000 kr. estimerer LS at have anvendt ca. 330.000 

kr. til drift af LS i overensstemmelse med tilsagnet.  

De resterende midler går til aktiviteter, herunder 200.000 kr., som er bevilget til Ole Markussen til projekt 

”Historic Viking Rally”, som er en ambitiøs kulturevent, der afvikles i foråret 2017, hvor veteranbiler fra 

flere lande kører et løb på landevejene i kommunen. Det forventes at blive en større begivenhed, der kan 

tiltrække turister, men også styrke nye måder at samarbejde på mellem de erhvervsdrivende og øvrige 

aktører ved større events. Projektet blev støtte med kommunale midler i stedet for LAG-midler på grund af 

tekniske vanskeligheder forbundet med støtte gennem LAG-midler. 

Der er indtil videre disponeret 200.000 kr. til ansøgninger under KVIK-puljen. LS er i dialog med ansøgere og 

er påbegyndt behandlingen og afgørelserne, men endnu (pr. 1. dec. 2015) er der ikke bevilget midler til 

projekter, i det de indkomne ansøgninger ikke er faldet inden for rammerne af puljen. 

Alle anvendte og disponerede kommunale midler er i overensstemmelse med retningslinjer i tilsagnet. 

De resterende, estimerede 215.000 kr. har LS endnu ikke anvendt, men LS ønsker, at de skal anvendes til 

aktiviteter, f.eks. i form af støtte til konkrete aktiviteter, støtte til projekter under KVIK-puljen eller som 

medfinansiering til LAG-projekter, og at det vil være muligt at overføre de uforbrugte midler til 2016. Dette 

ønske gælder også de disponerede midler til KVIK-puljen. 

Ønsket om overførsel af midler begrundes ud fra, at LS som beskrevet ovenfor i 2015 har haft fokus på 

afslutning af den gamle periode og opstart af den nye periode samt overvejelser af nye måder at arbejde og 

samarbejde på. Det forventes, at der i 2016 vil være yderligere fokus på støtte til nye aktiviteter som følge 

heraf. Dertil kommer, at den nye KVIK-pulje er lanceret i slutningen af året, og at der må forventes at gå 

noget tid, fra at folk får kendskab til puljen, til de ansøger om midler.  

LS har værdsat den støtte der er givet, idet det har været en nødvendig forudsætning for LAG'ens fortsatte 
arbejde, at der har været godt samspil med Kommunen. LS håber på Udvalgets positive holdning til behovet 
for/nødvendigheden af overførsel af resterende midler, der ikke anvendes i 2015, til anvendelse i 2016. 
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Landudvikling Slagelse Ansøgninger 2015 

Ansøger Projekt Ordning Ansøgt Indstilling Bevilling 

Slagelse 
Skateboard 
Forening 

Løbehjulsladen Rammevilkår 204.075 204.075 
kr. 

 

Foreningen 
Storebælt 
Vinterbader 

Opførelse af 
sauna til 
Storebælt 
Vinterbadere 

Rammevilkår 165.000 100.000 
kr. 

 

Rieksconstructi
on 

Udvikling af ark- 
skæremaskine 

Erhvervs-
udvikling 

140.000 80.000 kr.  

Ole Markussen Historic Viking 
Rally 

Rammevilkår 200.000 Afslag til 
EU-
midler. 
200.000 
kr. fra de 
kommuna
le midler 

200.000 

Storebælt 
Camping og 
Feriecenter 

Solcelletag på 
multihus 

Erhvervs-
udvikling 

500.000 200.000 200.000  

Ostebørsen Besøgscenter for 
ostehåndværk 

Erhvervs-
udvikling 

537.750 430.200 430.200  

Tao Martial 
Arts 

Ninja Land Rammevilkår 400.000 200.000 200.000  

Henrik 
Andersen 

Dybkærgaard 
Cykel og 
Kajakudlejning  

Erhvervs-
udvikling 

191.805 150.000 145.003  

 

 

Anvendelse af kommunalt tilskud for 2015 

 

Aktivitet Status Beløb i kr. 

Drift af sekretariat Anvendt (estimat) 330.000 

Aktivitet: Historic Viking Rally Bevilget 200.000 

Aktivitet: KVIK-pulje Disponeret 200.000 

Aktiviteter i 2016 Ikke disponeret (estimat) 215.000 

I alt  945.000 
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